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Abstract. The paper investigates theories of stimulated Brillouin scattering (SBS) as one type of third-

order nonlinear optics effect, which is widely used and rapidly developing in optical telecommunication 

systems. System limitations caused by SBS-induced noise were also considered for digital and analog 

optical communication systems. The present work provides a thorough examination of the properties of 

various types of SBS materials, as well as lasers, Brillouin frequency shifter and other devices 

developed to take advantage of SBS's properties. Lastly, we summarized recent advances made in this 

field for solving those difficulties and challenges. 
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      والعلىم التطبٍقٍت  للهندست  العراق الجامعتكلٍت  مجلت
 
 
 
 

 نظرة شاملت على استطالت البرلىٌن المحفزة: التىصٍف والتطبٍقاث
 

 أ،1 حامد علً عبد الاسدي

 
 الؼزاق   –البصزة  – تصالاث لالسن هنذست ا –كلُت الؼزاق الجاهؼت  1
 العراق -البصرة  –جاهعت البصرة  –قسن علوم الحاسوب  2

  ا hamid.alasadi@iuc.edu.iq : البريد الالكتروني 

 
 هن اللاخطُت البصزَاث تأثُزاث انىاع كاحذ SBS  الوحفزة بزلىَن استطارة نظزَاث هن التحمك البحث هذا فٍ تن. الملخص 

 النظام لُىد فٍ النظز تن كوا .الضىئُت الاتصالاث أنظوت فٍ سزَؼت وبتطىراث واسغ نطاق ػلً َستخذم والذٌ ، الثالثت الذرجت
 شاهلاً  فحصًا الحالٍ الؼول َىفز .والتناظزَت الزلوُت البصزَت الاتصالاث لأنظوت SBS َسببها التٍ الضىضاء ػن الناتجت

 تطىَزها تن التٍ الأخزي والأجهزة البزلىَن تزدد وهبذل اللُزر أشؼت إلً بالإضافت ، SBS هىاد هن الوختلفت الأنىاع لخصائص
 الصؼىباث تلك لحل الوجال هذا فٍ الأخُزة التطىراث بتلخُص لونا ، أخُزًا. الوحفزة بزلىَن استطارة خصائص هن للاستفادة

 .والتحذَاث
 

 

 


